
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

17. januar 2025 

Sagsnr.: 24/38781  

Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på alm. del – spørgsmål 120   

I brev af 10. december 2024 har udvalget efter ønske fra Helena Artmann 

Andresen (LA) stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del – spørgsmål 120: 

Vil ministeren oplyse, om der bliver ført tilsyn med, at gymnasierne ikke 

overskrider elevloftet på 28? 

Svar: 

Spørgsmålet henvises til Styrelsen for Undervisning og Kvalitet, der svarer: 

”Styrelsen for Undervisning og Kvalitet kan i sammenhæng med besvarel-

sen af BUU spørgsmål 118 og 119 oplyse, at der i overensstemmelse med 

regelgrundlaget for det fleksible klasseloft for de gymnasiale fuldtidsud-

dannelser årligt foretages en kontrol af tilskudsgrundlaget med følgelig 

tilskudsafskæring for taxametertilskud til gymnasier for det antal af elever, 

der overskrider det fleksible klasseloft, og som ikke kan begrundes med 

gældende fravigelsesmuligheder.” 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt
BUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 120
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